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چرا او را به المپیک نبردیم؟برزگر: درستکار اگر خوب بود 
سرمربی اسبق تیم ملی کشتی آزاد 
پژمان درستکار  بازگشت دوباره  درباره 
در رأس کادر تیم ملی گفت: اگر خوب 
بود چــرا برای المپیــک او را نبردیم و 
اگر بد بود چرا او را دوباره آوردیم؟ به 
گزارش ایرنا، منصور برزگر، پیش کسوت 
کشتی روز چهارشنبه در حاشیه مراسم 
فدراســیون  عمرانی  افتتاح طرح های 
کشــتی و تجلیل از مدال آوران ســال 
۱۴۰۳ در رقابت های المپیک و جهانی 
در جمع خبرنــگاران، گفت: من بالای 
۶۰ ســال اســت که در کشــتی هستم 
و بــا تجربــه و ســوابقی کــه دیده ام 
هیچ وقت چنین سازندگی ای در کشتی 
انجام شده  اقدامات  افزود:  او  ندیده ام. 
باید منعکس شــود تا مردم در جریان 
زحمات قرار بگیرند و کارهای برجسته 
بــه  یــادگار می ماند. به ویــژه اینکه در 
دبیر، مجموعه  علیرضا  ریاست  دوران 
کشتی شایستگی خود را نشان داده که 
دستشــان درد نکند. دارنده مدال نقره 
بازی هــای المپیک ۱۹۷۲ مونیخ ادامه 
داد: کشــتی ما مثل نفت می ماند. اگر 
می گویم کشتی برای ایران است، نه با 
این محیــط جغرافیایی، بلکه با محیط 
جغرافیایی قدیم. ۸۰ درصد مدال های 
دنیــا برای ایــران، ترکیه، قزاقســتان و 
جمهوری آذربایجان اســت. کشتی در 
ایــران ریشــه دارد و بایــد خوب عمل 
کنیــم. برزگر ادامه داد: ما باید بیشــتر 
توجه کنیم و مطمئن شــویم  کشــتی 
همیشه هســت. این ورزش برای ایران 
است و وارداتی نیست. در هر گوشه ای 
از ایران کشتی وجود دارد و مردم ایران 
نیز این ورزش را دوست دارند. نیازهای 
امروز با دوران ما فرق می کند.امیدوارم 
مسئولان نیازهای جوانان ما را برطرف 
کننــد تا بــه نتیجــه دلخواه برســیم. 
بازگشت  پیش کســوت کشــتی درباره 
پژمــان درســتکار به تیم ملــی گفت: 
نمی دانم دبیر تصمیم گیرنده اســت یا 
نه! اگــر خوب بود چرا برای المپیک او 
را نبردیم و اگر بد بود چرا او را آوردیم؟ 
امیدواریم با عملکردش هنر خودش را 

نشان دهد.

پرسپولیس نداردشد؛ بیرانوند طلبی از نظر کارشناس مالی اعلام 
کارشــناس مالــی بعد از بررســی 
پرونــده بیرانونــد نظر نهایــی خود را 
اعــلام کرد و بر این اســاس دروازه بان 
تراکتور  پرســپولیس و فعلی  پیشــین 
بابت فصل قبل طلبی از سرخ پوشــان 
نــدارد. بــه گــزارش تســنیم، پرونده 
علیرضا  از  پرسپولیس  باشگاه  شکایت 
بیرانونــد چنــد هفته پیــش و بعد از 
در نهایــت  فــراوان  کش و قوس هــای 
با نظــر کمیتــه وضعیت فدراســیون 
فوتبال برای بررســی مــدارک مالی به 
یک کارشــناس مالی ارجاع داده شد تا 
به  صورت دقیــق فیش های پرداختی 
پرســپولیس بــه بیرانونــد و همچنین 
ادعاهای این بازیکن مورد کارشناســی 
قرار بگیرد. پس از این اتفاق، کارشناس 
مالی مورد تأیید کمیتــه وضعیت، دو 
مرحله در باشــگاه پرسپولیس حاضر 
شد و مدارک و مستندات سرخ پوشان و 
همچنین مدارک علیرضا بیرانوند را به  

طور دقیق مورد بررسی قرار داد.
نشــان  تســنیم  خبرنگار  پیگیــری 
می دهد نظــر نهایی کارشــناس مالی 
روز گذشــته صادر و به طرفین پرونده 
و کمیته وضعیت نیز ارسال شده است.
نظر کارشــناس مالی به شــرح زیر 

است:
۱- «با عنایت به اینکــه در قرارداد 
و الحاقیــه و همچنیــن اســناد مالی 
باشــگاه پرســپولیس به  جز سرفصل 
حق الزحمه قراردادی و آپشن و عنوان 
ســومی تحت عنوان پاداش پیش بینی 
لــذا مطالباتی تحــت عنوان  نشــده؛ 

پاداش قابل احراز نیست.
۲- بــا توجه به خلاصــه اطلاعات 
مالــی و پرداخت مبلــغ ۱۹ میلیارد و 
۸۰ میلیون تومان از سوی پرسپولیس، 
مجموع پرداختی باشــگاه به خوانده 
مطابــق مبلــغ فــوق صحیــح بوده 
و مطالباتــی بــرای بیرانونــد احــراز 

نمی شود».
بــه این ترتیــب و با توجــه به نظر 
بیرانوند  مالــی، علیرضــا  کارشــناس 
طلبی بابت فصل گذشــته از باشــگاه 
پرســپولیس ندارد و اکنون باید منتظر 
نظر نهایی کمیته وضعیت و اعلام رأی 

از سوی این کمیته بود.

 در راه شاندیز!تیم ملی در مسیر ورزشگاه مدرن، رونالدو و رفقا
با پیگیری های انجام شــده، مجوز انجام مسابقات ملی در ورزشگاه امام 
رضا (ع) و مسابقات باشگاهی در ورزشگاه ثامن الائمه مشهد صادر شد. 
به گزارش فوتبال ۳۶۰، تیم های ایرانی در عرصه باشگاهی و ملی این روزها یک 
درد مشترک دارند: ورزشگاه مناسب و استاندارد برای برگزاری مسابقات خود. در 
روزهای گذشــته مسابقات لیگ نخبگان آسیا در شرایطی برگزار شد که استقلال 
مجبور به میزبانی از الغرافه در ورزشگاه شهدای شهر قدس بود که این ورزشگاه 
از وضعیت زیرســاختی مناســبی برخوردار نبود و زمین چمــن آن  ضعیف ترین 
کیفیت ممکن را داشــت. در کنار این مســئله، خانه به دوشی سرخابی ها در ایام 
بازســازی ورزشگاه آزادی و البته خانه به دوشــی دیگر تیم ها از جمله سپاهان و 
حتی تیم ملی هم در نوع خود جالب  توجه است. احمد دنیامالی، وزیر ورزش  و 
جوانان، روز گذشــته در نشست با رئیس فدراسیون فوتبال به صراحت از شرایط 
موجود گلایه کرد و برگزاری مســابقه اســتقلال و الغرافه در ورزشــگاه شهدای 
شهرقدس را کج ســلیقگی خواند. درحالی که قرار است فعلا مسابقات خانگی 
سرخابی ها در این ورزشگاه برگزار شود و قرار است دربی هم در اراک برگزار شود، 
زمزمه ها درباره احتمال انتقال مســابقات خانگی استقلال و پرسپولیس در لیگ 

نخبگان آسیا به ورزشگاه مدرن امام رضا (ع) مشهد به اوج خود رسیده است.
فاجعه ای که باعث بسته شدن درهای مدرن ترین ورزشگاه ایران شد

ورزشــگاه مدرن امام رضا (ع) در شــرایطی ســاخته شــده که در سال های 
گذشــته هیچ گاه در آوردگاه های مهم نتوانســته مأمن مناســبی برای تیم های 
ایرانی در عرصه باشگاهی و آســیایی باشد. این ورزشگاه که از لحاظ کیفی جزء 
ورزشگاه های «A+» فوتبال آسیا محسوب می شود، از زمان ساخت به جز میزبانی 
از مســابقات ســیاه جامگان و پدیده تا زمان حضورشــان در عرصه رقابت های 
باشگاهی، میزبان دو مسابقه خاص و مهم بوده است: فینال جام حذفی ۱۳۹۸-
۱۳۹۹ میان استقلال و تراکتور و مسابقه تیم ملی ایران و لبنان در مقدماتی جام 
جهانی ۲۰۲۲ که انجام این مسابقه در وضعیتی ویژه و با بروز حواشی ناباورانه و 
ثبت فاجعه ای تلخ، زمینه ساز بسته شدن درهای ورزشگاه امام رضا (ع) به روی 

تیم های بزرگ شد!
مدیران ورزشگاه مشکلی با انجام بازی های بزرگ ندارند؛ اما...

مســئولان تربیت بدنی آســتان قدس رضوی که متولی این ورزشگاه هستند، 
بارهــا موافقت خــود را با انجام بازی در ورزشــگاه مدرن امــام رضا (ع) اعلام 
کرده اند و حتی گفته می شــود  جایگاهی برای حضور تماشاگران زن هم در نظر 
گرفته شده و از نظر مسئولان ورزشگاه، مشکلی برای انجام مسابقه وجود ندارد. 
بعد از اظهارات روز گذشته وزیر ورزش  و جوانان در جمع مدیران فوتبالی به ویژه 
رئیس فدراســیون فوتبال، دنیامالی شــخصا پیگیری های ویژه خود برای انتقال 
مســابقات ملی و باشگاهی به مشهد را آغاز کرده و گفته می شود  این پیگیری ها 

ثمربخش بوده است.
بازی های ملی در ورزشــگاه امام رضا (ع)، بازی های باشــگاهی در ورزشــگاه 

ثامن الائمه
دنیامالی روز گذشته با مسئولان ورزشی و سیاسی خراسان رضوی مذاکراتی را 
انجام داده که این مذاکرات به سرانجام مثبتی رسیده است؛ به طوری که براساس 
تصمیمات اتخاذشده، قرار اســت ورزشگاه امام رضا (ع) میزبان مسابقات ملی 
باشد و مسابقات باشگاهی هم در ورزشگاه بازسازی شده ثامن الائمه انجام شود. 
ضمن آنکه طبق توافقات انجام شــده، قرار است مسئولیت برگزاری رقابت ها با 

مسئولان ذی ربط از سوی فدراسیون فوتبال باشد.
استقلال و پرسپولیس در راه مشهد

مسئولان ســرخابی های پایتخت در شــرایطی درگیر پروژه انتخاب ورزشگاه 
برای انجام مسابقات خود در لیگ نخبگان آسیا هستند که با تصمیم اتخاذشده، 
قرار است مسابقات خانگی دو تیم پرطرفدار پایتخت در ورزشگاه ثامن الائمه به 
انجام برسد؛ ورزشگاهی که در حومه مشهد و شهر شاندیز قرار دارد و اگر اتفاق 
خاصی رخ ندهد، نبرد پرســپولیس و پاختاکور هم که روز نهم مهرماه به انجام 
می رســد، در این ورزشــگاه برگزار خواهد شد. ضمن آنکه گفته می شود با توجه 
به موافقت های انجام شده، احتمالا نبرد تیم های ملی ایران و قطر هم در مشهد 
به انجام می رســد؛ با این تفاوت که این دیدار در ورزشــگاه مدرن امام رضا (ع) 

مشهد خواهد بود.
یاران رونالدو در ورزشگاه ثامن الائمه

مدیران اســتانی در شــرایطی موافقت خود با برگزاری مسابقات باشگاهی و 
ملی را اعلام کرده اند که گفته می شــود با توجه به موقعیت مکانی ورزشــگاه 
امام رضا (ع) مشهد و احتمال تجمع پرشمار هواداران، امکان برگزاری مسابقات 
آسیایی اســتقلال و پرسپولیس در این ورزشگاه نیست و همین مسئله زمینه ساز 
انتقال بازی های سرخابی ها در ورزشگاه ثامن الائمه شده است. گفتنی است که 
بعد از جدال پرسپولیس-پاختاکور، نبرد استقلال و النصر هم که روز اول آبان ماه 

برگزار خواهد شد، به میزبانی ورزشگاه ثامن الائمه است.

درگذشت بهترین بازیکن جام جهانی ۱۹۹۰
سالواتوره اسکیلاچی، ستاره سابق تیم ملی ایتالیا و آقای گل جام جهانی 
۱۹۹۰، در ۵۹ سالگی درگذشت. سالواتوره اسکیلاچی، نماد فوتبال ایتالیا و 
عضو سابق یوونتوس، اینتر و تیم ملی ایتالیا بود. او در ۱۲۰ بازی در سری آ ۳۷ گل 
به ثمر رســاند و همچنین دو بار قهرمان جام یوفا شد. اسکیلاچی همچنین در 
جام جهانی ۱۹۹۰ که در کشــورش برگزار شد، کفش طلایی را به دست آورد. او 
در آن جام شش گل به ثمر رساند. «توتو» در ۵۹ سالگی پس از مدت ها مبارزه با 
سرطان روده درگذشت. او به عنوان آقای گل و بهترین بازیکن جام جهانی ۱۹۹۰ 

شناخته شد.

ورزشگاه میزبان دربی پایتخت انتخاب شد
با اعلام ســازمان لیگ، دیدار تیم های فوتبال اســتقلال و پرســپولیس در 
ورزشــگاه امام خمینی (ره) اراک برگزار می شود. به گزارش سازمان لیگ، 
مســابقه دو تیم استقلال و پرسپولیس از هفته ششــم لیگ برتر روز چهارشنبه، 
چهارم مهر، ساعت ۱۹ در ورزشگاه امام خمینی (ره) شهر اراک برگزار خواهد شد.

اخبار فوتبال

یادداشت

مســابقات جهانی کشتی قرار اســت قریب به یک ماه و نیم 
دیگر در کشــور آلبانی برگزار شــود و از همین حالا نگاه بسیاری 
از علاقه مندان به این رشــته ورزشــی را معطوف به خود کرده 
اســت. از آنجا که قرار اســت این رقابــت در اوزان غیرالمپیکی 
برگزار شود، شــاید غیبت ســتاره های نام دار این رشته، نکته ای 
منفی تلقی شــود ولی حضــور متفاوت تیم ملی کشــتی آزاد 
آمریکا و البته حضور احتمالی کشــتی گیران مطرح روس که از 
حضور در بازی های المپیــک پاریس محروم بودند، به جذابیت 
این رقابت افزوده اســت. البته  بالاتر از همه این موارد  ایران هم 
قرار است چند ســتاره اش را در این مســابقات داشته باشد که 
گل سرسبد آنها کامران قاسم پور است. کامران در ماه های اخیر 
همواره در کانــون مباحث مختلف حضور داشــته و دوگانگی 
اســتفاده از او یا حســن یزدانی در پاریس در وزن ۸۶ کیلوگرم، 
داغ ترین بحث کشتی ایران بوده است. کامران حضور در پاریس 
را به دلیل مهیاشــدن حسن یزدانی از دســت داد، اما به تازگی  
با قدرت، جواز حضور در مســابقات جهانی آلبانی را به دســت 
آورده اســت. از ســوی دیگر، دیوید تیلور آمریکایی هم که گفته 
بود از دنیای کشــتی خداحافظی کرده، به مسابقه برگشته و در 
حرکتــی مهیج، با حضــور در وزن ۹۲ کیلوگرم توانســته دوباره 
دوبنــده تیم ملی آمریکا را به دســت بیاورد. بــه این ترتیب اگر 
اتفاق غیرمترقبه ای رخ ندهــد، جذاب ترین تقابل آلبانی، جدال 
دیوید تیلور آمریکایی با کامران قاسم پور خواهد بود. این رقابت 
جذاب هنوز شروع نشده، اســیر اما و اگرهای مختلف است. اول 
آنکــه دیوید تیلور گفت وگوی خبرســازی داشــته و گفته هنوز 
تصمیمــش بــرای حضور قطعــی در آلبانی را نگرفته اســت. 
از این نکته مهم تر اما رفتار کشــور آلبانی در قبال ورزشــکاران 
ایرانی اســت. آلبانی چند سالی می شــود تنش دیپلماتیکش با 
ایــران را به بالاترین درجه رســانده و به کشــتی گیران ایرانی در 
یک نوبت ویزا نداده اســت. ماجرا مربوط به رقابت های کشتی 
زیر ۲۳ ســال ۲۰۲۳ اســت که در اقدامی سیاسی، از صدور ویزا 
برای ورزشــکاران ایرانی ســرباز زد. پس از آن، مسئولان ورزش 
ایــران به آب وآتش زدند تا اتحادیه جهانی کشــتی، محرومیتی 
بــرای آلبانی درنظر بگیــرد یا اینکه حداقل دیگر به این کشــور 

میزبانی ندهد. برخلاف ادعای مســئولان ورزش و کشتی ایران، 
آلبانی در چشــم به هم زدنی دوباره میزبــان رقابت های جهانی 
شــده و حالا قرار است در آبان، پذیرای کشــتی گیرانی باشد که 
در اوزان غیرالمپیکی ســهمیه گرفته اند. اینجا پرســش مهمی 
شــکل می گیرد که آیا اصولا آلبانی به کشــتی گیران ایرانی برای 
حضور در این مســابقات ویزا می دهد؟ اگر قرار بر تکرار اتفاقات 
سال ۲۰۲۳ باشد، پاسخ منفی است. اینکه دیگر آلبانی هشداری 
گرفته یا اینکه تغییر سیاست داده باشد، مشخص نیست و شاید 
نزدیک شــدن به رقابت ها بتواند این ابهــام را از بین ببرد. پیش 
از آن هم ذکر شــده بود کــه رابطه دیپلماتیک ایــران و آلبانی 
نوسان های زیادی داشته ولی از سال ۲۰۱۲ به این طرف، بخش 
تنــش زای این رابطه پررنگ شــده اســت. آلبانی از آن ســال با 
پناه دادن به گروهک مجاهدین خلق (منافقین) رســما اختلاف 
سیاسی اش با ایران را علنی کرده است. اگرچه اینها تمام ماجرا 
نیست و در طول سال های گذشته این روابط سیاسی بعد دیگری 
هم به خود گرفته، ولی کمتر کسی تصور می کرد اسم این کشور 
تبدیل به آزردگی برای کشــتی گیران ایرانی هم شود. ساده ترین 
دلیلی که در این بین وجود دارد این اســت که آلبانی به تأســی 
از سیاســت های تحریمی آمریکا علیه ایران، از صدور ویزا برای 
کشتی گیران ایرانی ســر باز می زند. پیش تر یک بار خبری منتشر 
شد که علیرضا دبیر و کیومرث هاشمی، وزیر وقت ورزش، با نناد 
لالوویچ، رئیس اتحادیه کشــتی، در صربستان ملاقات حضوری 
داشــتند. آن روزها هم فدراسیون کشتی و هم وزارت ورزش  این 
ملاقات را سازنده توصیف کردند. در بخشی از گزارشی که سایت 
فدراسیون کشــتی از ملاقات دبیر با لالوویچ آورده، چنین عنوان 
شده بود: «رئیس فدراســیون کشتی رایزنی هایی را برای حضور 
نماینــده ایران در انتخابات ۲۰۲۲ هیئت رئیســه اتحادیه جهانی 
کشــتی انجام داد و خطاب به لالوویچ گفت: با توجه به جایگاه 
کشــتی ایران که جزء سه قدرت برتر کشــتی آزاد و فرنگی دنیا 
محســوب می شــود، انتظار داریم در اتحادیه جهانی کشتی نیز 
جایگاه و کرســی های مختلف داشته باشیم و حضور نمایندگان 
ایــران در کمیته فنی و کمیســیون داوران اتحادیه جهانی یکی 
از اهداف ما ســت. علیرضا دبیر همچنین پیشنهاد میزبانی ایران 

از جام های جهانی کشــتی آزاد و فرنگی را بــه رئیس اتحادیه 
جهانی داد. نناد لالوویچ، رئیس اتحادیه جهانی کشــتی، نیز در 
این جلسه با اشــاره به جایگاه ویژه ایران در کشتی جهان گفت: 
ایــران یکی از ظرفیت های مهم کشــتی آزاد و فرنگی در جهان 
محســوب می شــود که علاقه مندان زیادی را در دل خود جای 
داده و ما ضمن احترام به این جایگاه می خواهیم  کشــتی ایران 

مشارکت بیشتری را در کشتی دنیا داشته باشد».
با وجود چنین اظهاراتی، مشــخصا وعده های داده شــده به 
طــرف ایرانی محقق نشــد (حداقل تا بــه الان). آلبانی هنوز هم 
نســبت به ایران دیدگاه متفاوتی دارد. بخشی از این تنش مربوط 
بــه رویکردهــای ایدئولوژیک دولت آلبانی اســت و بخش دیگر 
مربوط به یارکشــی های سیاســی. ایران در زمــان دولت محمد 
خاتمی به  طور رســمی از آلبانی در داستان جنگ کوزوو حمایت 
کرد و بعدهــا در زمان دولت روحانی هم پالس های مثبتی برای 
تقویت روابط فرســتاد، با این حال رابطه سیاسی طرفین آن طورکه 
باید، حداقل در یکی  دو دهه اخیر، جوش نخورده اســت. آلبانی 
از سیاســت های آمریکا علیه ایران دفاع کرده و در مقطعی یکی  
دو دیپلمــات ایران را با طرح ادعای تلاش برای اقدام خرابکارانه 
در جریان بازی فوتبال این کشــور با اسرائیل اخراج کرده است. از 
سوی دیگر، سال گذشته در ادعایی آنها ایران را متهم به عملیات 
سایبری علیه خودشــان کرده و روابط دیپلماتیک را قطع کردند. 
دولت ایران اما تمامی ادعاهای موجود در این دو بخش را تکذیب 
و عنوان کرد دولت آلبانی چنین اظهارات و اقداماتی را با تحریک 
آمریکا و اسرائیل انجام می دهد. این ذهنیت همواره بر تصمیمات 
ورزشی مسئولان آلبانی هم در سال های اخیر اثر گذاشته و اینک 
بسیاری منتظر اولین چالش دیپلماتیک وزیر ورزش و در سطحی 
بالاتر، ریاست جمهور، در حوزه ورزش هستند. اگرچه آلبانی یکی 
از ده ها کشوری است که به ورزشکاران ایرانی در مقاطع مختلف 
ویزا نداده  اســت، ولی اکنون هم رئیس جمهور ایران عوض شده 
و هم اینکه وزارت ورزش، وزیر جدیدی را بر مســند نشانده است. 
اینجا شاید زمان خوبی برای مشخص شدن این موضوع باشد که 
آیا دو نهاد مذکور، توانایی عبور سربلندانه از این چالش را خواهند 

داشت یا خیر.

آلبانی؛ چالش وزیر و رئیس ایرانی

مأموریت وزیر جدید ورزش و جوانان چیست؟
در هر کشــوری، نهــاد ورزش پنج رســالت عمــده دارد 
و زمانی مشــروعیت پیــدا می کند که بتوانــد در تحقق آنها 
کارآمدی داشــته باشــد. بنابراین در این راستا باید به سلامت 
جامعه کمک کند، انسجام و همبستگی ملی را افزایش دهد، 
غــرور و هویت ملی را ارتقا بخشــد، به رشــد اقتصادی یاری 
رســاند و نقشــی فعال در تکوین، تقویت و بازتاب ارزش ها و 
هنجارهای مثبت جامعه ایفا کند. با این حال، شواهد حاکی از 
آن است که در هر یک از این پنج حوزه مشروعیت زا، وضعیت 
ورزش کشــور چنــدان مطلــوب نیســت. به  عنــوان نمونه، 
نظرســنجی ها نشــان می دهد که قریب بــه ۷۰ درصد مردم 
ایران دچار چاقی هســتند و ایران  میان شش کشور با بالاترین 
نرخ چاقی قرار دارد. در زمینه همبســتگی و انسجام ملی نیز 
اوضاع چندان رضایت بخش نیســت. برای مثال  کافی است 
رفتار مردم نســبت به نتایج تیم ملــی فوتبال در جام جهانی 
۲۰۲۲ قطــر را مرور کنیم یا به واکنش هــای متفاوت ایرانیان 
در برابر رویارویی ناهید کیانی و کیمیا علیزاده و یا ورزشکارانی 
که زیر پرچم سایر کشورها در المپیک شرکت می کنند، نگاهی 
بیندازیم. پراکندگی کســب مدال در المپیک و نتایج پر نوسان 

تیم های ورزشی در رویدادهای بین المللی نیز بخشی از دلایل 
مشروعیت زدایی است. از منظر اقتصادی، اگر هدف این است 
که صنعت ورزش به تحریک و تقویت رشــد اقتصادی کمک 
کند و اثرات مســتقیم و غیرمســتقیم آن بــر تولید ناخالص 
داخلــی (GDP) مشــخص شــود، بایــد ســرمایه گذاری در 
زیرساخت های ورزشی، اشــتغال زایی، توسعه در گردشگری 
ورزشــی و فنــاوری و نــوآوری انجام شــود و حضور بخش 
خصوصــی نیز فعال باشــد. اما در واقعیــت، اقتصاد ورزش 
ایران محدود به خرید بلیت  لیگ ها با تمرکز بر فوتبال، فروش 
تجهیزات ورزشی، لباس و سایر کالاها در منیریه است که تأثیر 
قابل توجهی بر افزایش تولید ناخالص داخلی ندارد. در مورد 
ارزش ها و هنجارها که همواره مورد تأکید مســئولان کشــور 
اســت، باید گفت  هرچند سنجش تأثیر ورزش بر این مفاهیم، 
به دلیل ذهنی و فرهنگی بودن آنها، چالشــی پیچیده است و 
به  طور مســتقیم قابل مشــاهده یا اندازه گیری نیستند، اما با 

نگاهی به چند نمونه از جمله تراژدی های فســاد در ورزش 
ایــران، می توان برداشــت هایی در این زمینه داشــت. حضور 
تعدادی از مســئولان بلندپایه فدراســیون فوتبــال و مدیران 
باشــگاه ها و مجریان حــوزه ورزش در دادگاه هــای مرتبط با 
فســاد و رشــوه خواری، حوادث تلخ آزار جنســی در مدارس 
فوتبال، توهین برخی ورزشکاران به ارزش های مشترک ایرانی 
و اســلامی در فضای مجازی و زدوخورد بازیکنان و مسئولان 
برگزاری مسابقات در لیگ های پایه، همگی نشان دهنده تنزل 
کارآمدی نهاد ورزش ایــران و ناتوانی آن در تحقق انتظارات 
حاکمیــت و جامعه و در نتیجه کاهش مشــروعیت این نهاد 
اســت. بنابراین، پرســش اساسی این اســت: با اینکه وزارت 
ورزش و جوانان نتوانســته  به اهداف مورد نظر در حوزه های 
ســلامت عمومی، انسجام و همبســتگی ملی، ارتقای هویت 
ملــی و رشــد اقتصادی دســت یابد، آیا وجــودش همچنان 
ضروری و موجه اســت؟ آیا می توان نقطــه ورود و  درگاهی 
برای تغییر مســیر و مشــروعیت زایی بــرای وزارت ورزش و 
جوانان و ســایر نهادهای متولی ورزش یافت؟ مأموریت وزیر 

جدید ورزش و جوانان دراین باره چیست؟

یک روز بعد از   بازگشــت دیوید تیلور به تشک کشتی و نمایش قدرتمندانه او برابر والنسیا 
در انتخابی تیم ملی کشــتی آزاد آمریکا در وزن ۹۲ کیلوگرم، خبر احتمال انصراف این ســتاره 
آمریکایی از مسابقات جهانی اوزان غیرالمپیکی منتشر شده است. قهرمان المپیک ۲۰۲۰ توکیو 
در وزن ۸۶ کیلوگرم که با بازگشت خود به تشک کشتی بعد از گذشت چند ماه از خداحافظی، 
همه را ســورپرایز کرده بود، درباره حضور در مســابقات جهانی، پــس از پیروزی در انتخابی 
تیــم ملی ابراز تردید کرد و گفــت:  «نمی دانم که می روم یا نــه». او در ادامه مصاحبه ای که 
ســایت sportskeeda منتشر کرده است، می گوید: «آیا قرار اســت به مسابقات جهانی بروم؟ 
مــن نمی دانم. من هنوز باید با تیمم صحبت کنم. چیزهای زیادی در حال انجام اســت. ما در 
تیم اوکلاهاما شــتاب زیادی گرفته ایم و می خواهیم قهرمان ملی شویم. مسئولیت اصلی من 
در آنجاســت. من باید با آنها صحبت کنم و بهترین تصمیــم را بگیرم. اما در حال حاضر  فقط 
خوشحالم که بتوانم این راه را به پایان برسانم».  دیوید تیلور می گوید بازگشت او به تشک کشتی 
بیشــتر به علت محک زدن و نشان دادن خودش بوده، نه حضور در مسابقات جهانی. جادوگر 
آمریکایی در پاســخ به پرسش دیگری هم می گوید: «هدف من از حضور در انتخابی، رفتن به 
مســابقات و کسب عنوان قهرمانی جهان نبود. من تمام زندگی ام را در رقابت بودم و مدتی از 
رقابت دور شده بودم و دوســت داشتم دوباره به کشتی برگردم. این البته جنبه خودخواهانه 
تصمیم من است. نمی دانم چه اتفاقاتی رخ خواهد داد؛ چون مدتی است در رقابت ها نبودم 

و شاید البته این یک فرصت خیلی خوب باشد تا آخرین کشتی ام را در سطح بالا برگزار کنم». 

چهره شــاخص و عنوان دار کشتی جهان و المپیک پس از دومین عمل جراحی  
روی کتف خود در فرانسه، عنوان کرد: به زودی به میادین کشتی بازمی گردم. حسن 
یزدانــی دارنده چهار طــلای جهان و المپیک، روز  سه شــنبه دومین عمل جراحی 
خود را در شهر نیس فرانســه انجام داد و فدراسیون کشتی نیز آن را موفقیت آمیز 
دانست. یزدانی پس از انجام عمل جراحی، با انتشار یک پست در صفحه شخصی 

خود، نوشت:
با سلام خدمت مردم عزیز و شریف کشورم ایران

همان طور کــه می دانید عمل کتف بنده دیروز انجام شــد و به لطف پروردگار و 
دعای شــما مردم عزیز کشورم که همیشه و همه جا پشتوانه بزرگ این سرباز وطن 

بودید، بسیار موفقیت آمیز انجام شد.
در وهلــه اول از جناب آقای دکتر دبیر، رئیس محترم فدراســیون و جناب آقای 
دکتر کیهانی، پزشــک محترم فدراسیون، نهایت تشکر را دارم که در این مدت کوتاه 
از هیچ تلاشی برای من دریغ نکردند و تمام شرایط را در بهترین حالت ممکن برای 
ایــن مهم فراهم و مهیا کردند تا به امید خدای متعال و دعای خیرتان، در آینده ای 
نه چندان دور، بعد از گذراندن مراحل درمان کامل خود، به زودی باز هم به میادین 
برگردم و تمام تلاش خود را برای سربلندی مردم عزیز و لایق کشورم به کار بگیرم.

به امید دیدار شما عزیزان در میادین بزرگ.

حسن یزدانی: به زودی برمی گردمدیوید تیلور:  شاید به آلبانی نروم

معاون اندیشکده سیاست گذاری و حکمرانی در ورزش
مصطفی محمدی رئوف

مثل دیگران هستیم
کدام کشور سالانه ۲۰ هزار مقتول و ۳۰۰ هزار مجروح تصادفات  

دارد. آری آنچــه خوبان همــه دارند، ایران تنهــا دارد. اگر همه 
چیزمــان مثل دیگران شــد، مصرف بنزین مان هــم مثل دیگران 
می شــود؛ والا در ایران هیچ راهی جز سهمیه بندی و پایبندی به 
آن وجود نخواهد داشــت. دولت توجه کند که با افزایش قیمت بنزین علاوه 
بر آنکه مصرف پایین نخواهد آمد، اولا تورم جدیدی اضافه خواهد شد و ثانیا 
مسائل اجتماعی جدیدی بروز خواهد کرد. پوست خربزه ای است به زیر پای 
دولــت. امروز در همه ابعاد چاره ای جز صرفه جویی و جلوگیری از اســراف 
نداریم. ما نیاز به اقتصاد ریاضتی داریم. دســت از وعــده و وعید بردارید. ما 
کشــور در حال جنگ هستیم. چرا نمی خواهید تبعات آن را مردم بدانند. اگر 
دولت رفاه هســتید، تسلیم جریان بین المللی بشــوید. ۴۰ سال تجربه کافی 
نیست؟ هم ســرزمین ایران دارد از بین می رود و هم مردم منتظر رفاه بیشتر 

و رفع مشکلات هستند. اگر صادق هستید حقیقت ها را به مردم بگویید.

ادامـه از 
صفحه

اول


